
 

 

 

24. 11. 2020 ve 13:00 hod., kancelář místostarosty města Bystřice n. P. 

Přítomní: 

• 6 zástupců členských obcí (Mgr. Martin Horák – Bystřice nad Pernštejnem, Ing. Pavel 

Kadlec – Dalečín, Josef Smolka – Rozsochy, Libor Pokorný – Rožná, PaedDr. Šárka 

Kunčíková – Štěpánov nad Svratkou, Mgr. Ladislav Stalmach - Vír) 

 

Program 

1. Zahájení 

2. Hospodaření MB – rozpočtová změna č.5, členské příspěvky na rok 2021 – informace o schválení, 

aktualizace Strategie rozvoje MB – příprava dokumentu ke schválení, projekt Podnikni to! - zvážení účasti 

DSO 

3. Projekt CSS – realizace schválených výstupů v sociální oblasti – senior/baby taxi, navázání spolupráce 

s provozovateli sociálních služeb, tvorba seznamu subjektů zajišťujících rozvážku obědů na území DSO, 

projekt OLEK v roce 2021 – výběr 10 DSO 

4. Příprava členské schůze – termín, místo, hosté, členské příspěvky na rok 2021, příspěvek MAS Zubří země 

– schválení, strategie MB pro období 2021-2027 – schválení + případné návrhy na další úpravu, schválení 

dokumentů k hospodaření, schválení podkladů pro inventarizaci majetku a členů kontrolního výboru dle 

roku 2019, příjmy dle ceníku služeb – vyúčtování, přehled příjmů z pronájmu vybavení za rok 2020 

5. Mikroregionální akce: a) BČD – nahlašování termínů a počtu čtení v souvislosti s nákazou Covid-19, 

schválení stanovených podmínek, dotace od KV (50 tis. Kč), žádost o reklamní spolupráci s E-onem, 

zajišťování výtisků dětských časopisů; b) soutěž Nejkrásnější vánoční strom – účast obcí, pravidla; c) dětská 

umělecká soutěž – vyhodnocení soutěžních prací; d) Hry bez hranic 2021 – místo a termín konání, dotace 

KV na příští rok (17 tis. Kč); e) MA21 – letní kino, opětovné podání žádosti o dotaci v roce 2021, informace 

k dotaci MAS Zubří země (další kompletní aparatura k LK); f) Nositel tradic Bystřicka – vyhlášení výzvy 

v lednovém čísle novin Bystřicko 

6. Diskuse a další organizační záležitosti: a) VDV – zrušení výběru příspěvku 70Kč/ob.; b) výsadba stromů 

na Bystřicku; c) dotace MMR – Podpora venkovské pospolitosti a spolupráce na rozvoji obcí; d) noviny 

Bystřicko – odběr na rok 2021; e) stolní kalendáře pro rok 2021; f) Babybox pro odložené děti – oslovení 

obcí v rámci finančního daru na zřízení babyboxu (p. Hess); g) témata související s nákazou COVID-19 

7. Závěr jednání 

 

 

Schůze předsednictva se sešla v nadpoloviční většině, byla tedy usnášení schopná, viz. prezenční listina. 

 

 

Zápis ze schůze předsednictva Mikroregionu Bystřicko 

č.7/20 

 



Z Á P I S 

1. Zahájení 

 

• Libor Pokorný zahájil schůzi předsednictva ve 13:00 hod. a přivítal všechny přítomné členy 

předsednictva. 

• L. Pokorný přítomné seznámil s programem zasedání. Předseda MB dal následně hlasovat o jeho 

schválení. Program byl jednohlasně schválen. 

Hlasování:  Pro: 6     Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 

2. Hospodaření MB 

 

• Rozpočtová změna č.5 

Paní Dočkalová informovala přítomné starosty o rozpočtové změně č.5 (příloha č.1), kde došlo na straně 

příjmů k navýšení v rámci přefakturací za ručníky (Hry bez hranic) a za trička s Chudobínskou borovicí, 

které objednal Mikroregion obcím z důvodu množstevní slevy. Další příjmy se navýšily o platby za 

zpracování žádostí, které i nadále řeší paní Benová. Ke snížení příjmů došlo v souvislosti s úpravou výše 

členských příspěvků na akci Bystřičko čte dětem. Některé obce nemohly na jaře z důvodu nákazy 

COVID-19 uskutečnit plánovaná čtení. Další položka 2321 v částce 15 tis. Kč byla vyrušena z důvodu 

jejího nenaplnění (nepřijaté dary).  

Ve výdajích jsou zaznamenány převážně úpravy rozpočtu dle skutečného čerpání v souvislosti s  Hrami 

bez hranic a Putovním letním kinem, dále úpravy rozpočtu v oblasti neinvestičních transferů a plateb 

SMO. Další snížení a vyrušení položek bylo zaznamenáno v oblasti cestovného a pohoštění, které 

během roku nebyly využity. U položky 5139 (materiál) muselo dojít k navýšení rozpočtu o 35 500,- Kč 

související s výše zmiňovaným nákupem triček. Předseda MB dal hlasovat o rozpočtové změně č.5. Ta 

byla přítomnými členy předsednictva jednohlasně schválena. 

Hlasování:  Pro: 6     Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 

• Členské příspěvky na rok 2021 

Členské příspěvky pro rok 2021 byly již schváleny na členské schůzi MB dne 8.10.2020. Obce obdržely 

společně se zápisem z členské schůze dokument – Přehled výběru členských příspěvků (viz. příloha 

č.2), v němž jsou zaznamenány veškeré příspěvky obcí a informace o jejich výběru.  

Příspěvek MAS Zubří země (příloha č.3) bude ještě schvalován na prosincové členské schůzi MB. Jeho 

výši platí mikroregion již z členských příspěvků (62 Kč/ob.) Přítomní starostové berou toto stanovisko 

na vědomí. 

 

• Aktualizace Strategie rozvoje MB  

Obce MB byly informovány o aktualizaci dokumentu ,,Strategie rozvoje Mikroregionu Bystřicko", který 

je v současné době platný pouze do 31.12. 2020. V září 2020 oslovil MB obce v souvislosti s aktualizací 



projektových záměrů a základního vybavení obcí (zřízení plynofikace, kanalizace, ČOV a vodovodu), 

aby bylo možné změny zohlednit ve strategii, která bude platná v letech 2021-2027. 

Aktualizaci zmiňovaného dokumentu zajistila již paní Samková, se kterou byla uzavřena DPP na období 

1.10. - 31.10.2020. V současné chvíli doplňují zaměstnanci MB informace o činnosti DSO v uplynulých 

letech 2016–2020 a také aktualizují projektové záměry svazku. Dokument bude obcím zaslán ještě před 

konáním členské schůze k případným návrhům k doplnění. Jeho schválení bude projednáno na 

plánované členské schůzi MB.  

 

• Projekt Podnikni to! 

V rámci říjnové členské schůze proběhla prezentace projektu Podnikni to!, který se zaměřuje na podporu 

vzniku lokálních podniků prostřednictvím osvěty, pravidelných kurzů a vytvoření tzv. komunity 

podnikavců. Tento projekt oslovil hlavně Bystřici nad Pernštejnem, ale také některé starosty DSO. 

Jelikož se schůze nezúčastnil předseda DSO pan Pokorný bylo dohodnuto, že mu pan Tížek poskytne 

bližší informace o projektu prostřednictvím videohovoru. 

Pan Tížek byl osloven ohledně vytvoření dvou nabídek, a to nabídky pro celé DSO (příloha č.4) a 

samostatné nabídky pro město Bystřice nad Pernštejnem. Z důvodu, že kapacita kurzu je 12 – 30 

účastníků, byly obě tyto cenové nabídky totožné, a to v částce 33 333 Kč bez DPH/měsíčně (tj. 200 tis. 

Kč bez DPH/za půl roku).  

Dle přítomných starostů je poskytnutí takové částky pro DSO nereálné. Město Bystřice n. P. ještě zváží 

možnost schválení projektu. Celá problematika bude ještě otevřena na nejbližším konání členské schůze. 

 

3. Projekt CSS 

 

• Realizace schválených výstupů v sociální oblasti 

 Na základě výstupů z říjnové členské schůze byly schválily tři různé návrhy k realizaci sociálních 

potřeb: 1. Senior/baby taxi – částečné schválení návrhu 

2. Navázání spolupráce s provozovateli sociálních služeb – schválení návrhu 

3. Seznam subjektů zajišťujících rozvážku obědů na území DSO – schválení návrhu 

 

1) Senior/baby taxi 

V souvislosti s touto potřebou již DSO oslovilo potenciálního poskytovatele služby – pana Elčknera, 

který v současné době provozuje (jako jediný v naší oblasti) taxislužbu. Po prvotním rozhovoru by byl 

schopen zajistit tuto službu, kterou již nyní částečně poskytuje seniorům v našem regionu. Většinou 

seniorům také stanovuje již zvýhodněnou cenu za jeho služby. Zmínil také, že senior většinou požaduje 

nejen odvoz k lékaři, ale chce také např. nakoupit, vyzvednout léky, navštívit hřbitov aj. Z tohoto 

důvodu je také nutné stanovit taxu v případě delšího vytížení služby. 

Spolupráce DSO s panem Elčknerem by tedy souvisela hlavně v rámci propagace a rozšíření současné 

služby. DSO by vytvořilo např. seznam míst, které by byly dostupné seniorům za výhodnější ceny. 

Těmto občanům by DSO vydávalo průkazky, kterými by se prokazovali řidiči.  



Na základě těchto informací by se přítomní starostové prozatím zaměřili pouze na zavedení služby pro 

seniory. S případným zájmem ze strany občanů by se následně služba mohla rozšířit i pro maminky 

s dětmi do 4 let věku.  

DSO osloví tedy znovu pana Elčknera ohledně bližších informací a stanovení zvýhodněných cen za 

uvedenou službu, aby byly zajištěny již konkrétní informace do konání členské schůze. 

 

2) Navázání spolupráce s provozovateli sociálních služeb 

Dalším návrhem, který byl ze strany starostů schválen bylo navázání spolupráce s provozovateli služeb. 

Jednalo by se konkrétně o zajištění schůzky (min. 1 x ročně) s Oblastní charitou Žďár nad Sázavou, na 

které by byly starostům poskytnuty informace o dostupných sociálních službách a dále také informace 

o možnostech jejich financování. Pokud nám to tedy situace v roce 2021 dovolí, DSO zajistí pro starosty 

zmiňovanou schůzku s kompetentní osobou. 

V rámci tohoto bodu pan Horák podotkl, že se již pravidelně uskutečňují podobná setkání jednotlivých 

sociálních zařízení (např. Charita, Rosa,..), na kterých se starostové mohou také dozvědět požadované 

informace v oblasti sociálních služeb. 

 

3) Seznam subjektů zajišťujících rozvážku obědů na území DSO 

Posledním schváleným návrhem byla tvorba seznamu subjektů zajišťujících rozvážku obědů na našem 

území. V současné době mohou být tyto údaje poněkud zkreslené, a to z důvodu poskytování této služby 

u většiny stravovacích zařízení, které byly uzavřeny v souvislosti s nákazou COVID-19. Analýza údajů 

bude tedy uskutečněna během roku 2021, a to ve spolupráci s obcemi. Cílem tvorby bude jednotný 

seznam subjektů dané služby, který bude sloužit jak obcím, tak i samotným občanům DSO. 

 

• Projekt OLEK v roce 2021 

Paní Dočkalová dále informovala přítomné starosty o plánovaném projektu Svazu měst a obcí, který je 

zaměřen na obec a lokální ekonomiku (tzv. OLEK). Na tento projekt by mělo dosáhnout ale pouze 10 

DSO. Jejich výběr proběhne v prosinci 2020. 

V případě výběru našeho DSO by pak projekt probíhal od 1.1.2021 – 30.6.2023 a pokrýval by 0,5 

úvazku. O výsledků budeme obce ještě informovat. 

 

4. Příprava členské schůze 

 

• Termín, místo, hosté 

Přítomní starostové stanovili termín členské schůze na pondělí 14. 12. 2020 v 16:00 hodin v zasedací 

místnosti MěÚ v Bystřici nad Pernštejnem.  

Paní Dočkalová dále informovala o plánovaných hostech členské schůze. Účast prozatím potvrdila 

pouze organizace MAS Zubří země a návštěvu zvažuje také paní Zelená z MAP II. Starostové by také 

uvítali účast paní Slezákové z MVCR, která poskytuje starostům již pravidelné informace související 



s odpovídajícími vyhláškami. Účast těchto hostů bude ještě potvrzena v oficiální pozvánce na členskou 

schůzi.  

V rámci schůze budou projednány jednotlivé body týkající se členských příspěvků pro rok 2021, 

příspěvku MAS Zubří země, Strategie rozvoje Mikroregionu Bystřicko 2021-2027 a výstupů sociálních 

potřeb. Dále budou schvalovány jednotlivé dokumenty k hospodaření jako např. rozpočtové 

provizorium, střednědobý výhled rozpočtu, podklady pro inventarizaci majetku nebo stanovení členů 

kontrolního výboru. 

Obcím byl již také zaslán dokument - Návrh střednědobého výhledu rozpočtu 2022-2023, který musí 

být zveřejněn 15 dní před konáním členské schůze na ÚD členských obcí. Na plánované schůzi proběhne 

tedy i schválení zmiňovaného dokumentu. 

Další body schůze se budou týkat příjmů dle ceníku služeb a příjmů z pronájmu vybavení za rok 2020.     

 

5. Mikroregionální akce 

 

• Bystřicko čte dětem 

Paní Dočkalová připomenula v rámci této akce již schválenou krajskou dotaci z programu ,,Regionální 

kultura“, jejíž hodnota činí obvyklých 50 tis. Kč. Dále byla podána také žádost o spolupráci se 

společností E-on. Výsledek žádosti DSO prozatím neobdrželo. V rámci této akce byly již také zajištěny 

výtisky dětských časopisů, které se vždy rozdávají během jednotlivých čtení. 

V souvislosti se současnou epidemiologickou situací není prozatím možné zrealizovat tuto akci, která 

vždy probíhala pravidelně již od půlky ledna do konce dubna. Přítomní starostové souhlasí 

s rozposláním informace o možnosti uskutečnění čtení, jakmile dojde k uvolňovaní vládních nařízení.   

 

• Soutěž Nejkrásnější vánoční strom Bystřicka 2020 

Starostové obcí byli informováni prostřednictvím e-mailu o výzvě k soutěži „Nejkrásnější vánoční 

strom Bystřicka 2020“, která byla zveřejněna také v novinách Bystřicko. Pro účast v soutěži zašle obec 

dvě fotografie svého vánočního stromu (jedna za světla a druhá za tmy) v termínu od 21.11. - 6.12. 2020. 

Od 8. 12. 2020 pak proběhne veřejné hlasování, kde každý občan může dát svůj hlas (popř. hlasy) pouze 

jednou, a to prostřednictvím e-mailové adresy. Další hlasování se shodné e-mailové adresy nebude již 

započteno, aby se docílilo správného vyhodnocení soutěže. Výsledky budou veřejnosti oznámeny 16. 

12. 2020 na stránkách MB - www.regionbystricko.cz a dále také na fb stránkách mikroregionu.  

 

• Dětská umělecká soutěž – 11. ročník 

Odevzdání dětských prací k soutěži bylo již ukončeno k 30. 9. 2020. V říjnu mělo proběhnout oficiální 

vyhodnocení prací, které ale bylo pozastaveno v souvislosti s nákazou COVID-19. Náhradní termín 

nebyl prozatím stanoven. Téma dětské soutěže bylo pro letošní ročník zaměřeno na 440. výročí povýšení 

Bystřice nad Pernštejnem na město. Oficiální název soutěže zněl ,,Bystřice nad Pernštejnem dříve a 

dnes“. O termínu vyhodnocení budeme ještě obce informovat na nejbližší členské schůzi. 

 



 

• Hry bez hranic 2021 

Vítěze soutěže pro rok 2020 již známe, stal se jím opětovně tým z Dolní Rožínky. Na druhém místě se 

umístil nováček soutěže – obec Věchnov, kde se budou také dle pravidel konat příští Hry bez hranic pro 

rok 2021. Na členské schůzi bude tedy již stanoven oficiální termín soutěže. Při plánování akce je také 

nutné ověřit termín konání dětské hasičské ligy, aby nedošlo k jejich vzájemnému překrývání ve stejný 

den.  

V souvislosti s touto akcí podávala paní Benová dotaci na KV z titulu Jednorázové akce. Na příští rok 

byla již dotace schválena v hodnotě 17 tis. Kč.  

 

• MA21 – Putovní letní kino 

Paní Dočkalová sdělila přítomným informace ohledně akce Putovní letní kino, kde plánujeme v lednu 

2021 podat žádost z dotačního programu MÍSTNÍ AGENDA 21 A ZDRAVÍ 2020 V KRAJI 

VYSOČINA, konkrétně do kategorie D, kde musí DSO opětovně vykazovat příslušná kritéria. 

Dotace MAS Zubří země (na nákup další kompletní aparatury pro LK) bude ze strany SZIFu 

vyhodnocena v průběhu měsíce prosince.  

 

• Nositel tradic Bystřicka  

V roce 2021 bude již podesáté udělován regionální titul Nositel tradic Bystřicka. Výzva k podávání 

návrhů bude zveřejněna v lednovém čísle novin Bystřicko. 

V souvislosti s tímto tématem bylo také upozorněno na ocenění pro pana Peňáze, který se významně 

podílel na účasti Chudobínské borovice v anketě Evropský strom roku. DSO zvažuje podání žádosti na 

nějakou z cen KV jako např. Cena hejtmana Kraje Vysočina nebo Skutek roku. Podání žádosti se 

uskuteční až na základě vyhlášených výzev KV. 
 

6. Diskuse a další organizační záležitosti 

 

 

• VDV – zrušení výběru příspěvku  

V září 2020 Rada Kraje Vysočina zrušila usnesení Zastupitelstva Kraje č. 0612/05/2018/ZK ze dne 

11.9.2018, tzn. že nebude požadovat po obcích Kraje Vysočina příspěvek na financování veřejné 

dopravy v rámci Veřejné dopravy Vysočiny a současně převezme od obcí jejich objednávku v pracovní 

dny. Dle pana Bartoše se v současné chvíli dořešují víkendové spoje s dopravci. Obce by měly být v 

budoucnu osloveny v rámci této problematiky, popř. jim bude zaslána pozvánka na jednání (návrh 

řešení). Jednou, nikoli jedinou z možností, jak budou finanční prostředky získány, by mohlo být i snížení 

objemu dotací, které Kraj Vysočina poskytuje obcím formou různých programů. 

 

• Výsadba stromů ve Víru 

V rámci vítězství Chudobínské borovice v anketě Evropský strom roku se mikroregion zavázal 

k výsadbě stromů dle počtu hlasů. Celkově musí tedy obce MB zasázet 47 226 ks. V současné chvíli 



máme vysázeno cca 16 tis. ks stromů.  

Na konci září měly proběhnout dvě ,,sázecí“ akce v okolí Víru. Ty se ale z důvodu koronaviru nakonec 

neuskutečnily. Náhradní termíny budou stanoveny na základě uvolňování vládních opatření. 

Během schůze Předsednictva nahlásil pan starosta z Rozsoch dalších 1500 ks zasázených buků 

k naplnění zmiňovaného závazku MB. 

 

•   Dotace MMR – Podpora venkovské pospolitosti a spolupráce na rozvoji obcí 

Na doporučení pana starosty z Víru bylo opětovně projednáno podání žádosti o dotaci MMR – Podpora 

venkovské pospolitosti a spolupráce na rozvoji obcí. V minulém roce jsme žádost nepodávali, a to 

hlavně z důvodu dolního limitu dotace, který činil 100 tis. Kč a dále také z důvodu neuznatelných 

nákladů, kam spadaly mj. náklady za ubytování.  

V letošním roce jsou podmínky dotace obdobné (příloha č.5). Po bližším projednání zmiňované dotace 

se nakonec DSO pokusí sestavit projekt, který by podpořil výměnu zkušeností zaměřených na obnovu 

a rozvoj venkova. Mohli bychom tak rozšířit zájezd, který jsme již absolvovali v minulém roce po 

Vesnicích roku (Jakubov u Mor. Budějovic, Martínkov a Domamil). Z řad starostů padl návrh na 

návštěvu Lednicko-valtického areálu, kde by se mohlo uspořádat také školení pro starosty. Mezi 

uznatelné náklady patří totiž také lektorská činnost, pronájem prostor, prezentační technika, doprava a 

občerstvení (limit 300 Kč/os./den).  DSO tedy přichystá možný návrh žádosti o dotaci do konání členské 

schůze, a to 14. 12. 2020. Termín podání žádosti je stanoven do 21.12.2020. 

 

• Noviny Bystřicko – odběr na rok 2021 

Obce MB byly začátkem listopadu osloveny v rámci potvrzení počtu výtisků novin Bystřicko v roce 

2021. Případnou změnu mohou obce nahlásit nejpozději do konce měsíce listopadu 2020.  

V této oblasti paní Dočkalová poukázala na dotaz jedné obce týkající se zajištění služby – roznáška 

novin Bystřicko poštou Bystřice n. P. Některé obce tuto službu již využívají řadu let, a proto bychom 

chtěli informovat o této možnosti i ostatní obce, které si vyzvedávají noviny u kanceláře MB. Pokud by 

tedy měla nějaká členská obec o danou službu zájem, může kontaktovat DSO nejpozději do 14. 12. 

2020, kdy je uzávěrka lednového vydání novin Bystřicko. Podrobnější informace o službě i cenách 

budou obcím zaslány prostřednictvím e-mailu. 

 

• Stolní kalendáře na rok 2021 

Paní Dočkalová dále informovala přítomné starosty ohledně výroby stolních kalendářů, které budou 

obcím rozdávány v rámci prosincové členské schůze. V kalendářích jsou mj. uvedeny nahlášené akce 

obcí pro rok 2021.  

 

• Babybox pro odložené děti (p. Hess) 

V závěru konání členské schůze otevřel pan Stalmach téma babyboxů. Konkrétně jsme se zabývali e-

mailem od pana Hesse, který obce oslovuje v rámci poskytnutí finančního daru na zřízení babyboxu pro 



odložené děti. Dle pana Hesse bylo již jedno takové zařízení instalováno u firmy TOKOZ. Starostové 

jsou k této problematice spíše skeptičtí, ale někteří z nich uvedli, že finanční dar již poskytli. Toto téma 

bude tedy ještě zařazeno do diskuse na členské schůzi 14. 12. 2020, abychom získali další názory od 

členských obcí k dané problematice. 

 

7. Závěr jednání 

 

• Předseda L. Pokorný poděkoval všem za účast a sedmou schůzi předsednictva v roce 2020 ukončil. 

 

 

 

 

   ………………………………………. 

předseda mikroregionu 

       Libor Pokorný 

 

Zapsala:  

 

 

…………………………………….... 

     Jitka Dočkalová  


